
Henk Heijkers, 1959.

Geboren in Ell, bij Weert. 

Opleiding Sociale Geografie, 

Radboud Universiteit Nijmegen.

Getrouwd, een dochter.

Woonachtig in het Statenkwartier. 

Wanneer en waarom werd je lid van 

onze Vereniging?

“Alweer vijf jaar geleden. Door de Stich-

ting Haags Industrieel Erfgoed (SHIE) 

kwam ik in aanraking met de Vrienden. 

Ik steun hun doelstelling en nam aan 

verschillende excursies deel. Trouwens, 

nieuwe collega’s op het stadhuis maak-

te ik wegwijs in Den Haag. Ik zou bij de 

Vrienden ook best rondleidingen willen 

geven.”

Aan de Universiteit Nijmegen koos 

Henk met een blik op de toekomst de 

afstudeerrichting Milieugeografie.  

Na enkele jaren ervaring met het nieu-

we milieubeleid in de regio, werd hij 

door de Landmachtstaf van het minis-

terie van Defensie aangetrokken om 

een milieuzorgsysteem op te zetten 

voor alle oefenterreinen in Nederland. 

Zo kwamen Henk en zijn vrouw Mariet 

in 1990 in Den Haag te wonen. Daar 

werkte hij met de latere commandant 

van de strijdkrachten, Tom Midden-

dorp, die toen nog volledig onbekend 
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hittebestendigheid, waterberging,  

mobiliteit en stikstofuitstoot.” 

Wat wil je verder nog kwijt?

“De nieuwe Omgevingswet loopt nog 

moeizaam, onder meer door bureau-

cratie bij de overlappende beleidsgebie-

den. Belangrijk winstpunt van de wet is 

de participatieverplichting, die inhoudt 

dat burgers invloed kunnen uitoefenen 

op plannen en besluiten van de over-

heid. Betrokkenheid biedt bewoners 

een sociaal netwerk en een mogelijk-

heid hun leefomgeving te veranderen 

en verbeteren. In sommige gevallen 

leidt participatie tot sociale stijging, 

omdat het de zelfredzaamheid en het 

zelforganiserend vermogen van bewo-

ners vergroot. Participatie kan ook hel-

pen het draagvlak te vergroten voor 

plannen waar weinig meer te kiezen 

valt. Als bewoners zich dan niet serieus 

genomen voelen, kan er veel weerstand 

ontstaan tegen de plannen. Gemeen-

ten, en gemeenteraadsleden, willen dat 

graag voorkomen.” 

“De uitdaging voor participatie van  

bewoners in hun leefomgeving zit ’m 

vooral in de herkenbaarheid van de 

taal. Zij moeten zich kunnen herken-

nen in de taal van de overheid, alleen 

zo zullen zij zich gekend voelen. De 

gemeente moet proberen te begrijpen 

wat de bewoners bezighoudt en hoe 

met hen te overleggen in eenzelfde 

taal. Dat is een grote opgave voor amb-

tenaren en politici, weet ik uit ervaring. 

Maar de taal is cruciaal.”

Jan Bron Dik
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was met milieubeleid maar er later  

het boek Klimaat Generaal over schreef.

Vijf jaar later trad Henk in dienst van 

het ministerie van Economische Zaken, 

waar hij werd belast met het opstellen 

van een milieuconvenant voor alle eco-

nomische sectoren. In 2001 maakte hij 

de overstap naar de Dienst Stedelijke 

Ontwikkeling van de gemeente Den 

Haag, om als milieudeskundige de be-

leidsontwikkeling duurzaam bouwen 

vorm te geven. Vorig jaar ging hij met 

pensioen.

In 2011 richtte Henk met een groep  

bewoners de vereniging Buurtenergie 

Statenkwartier (BES) op, om wijkbewo-

ners te adviseren over onder andere 

dubbel glas, vloer-, dak- en gevelisola-

tie, groene daken, zonnepanelen en 

warmtepompen. Via BES werd in 2015 

de coöperatie Zon op Museon opge-

richt, met 208 zonnepanelen op het 

Museon, vooral voor wijkbewoners  

die niet zelf zonnepanelen op hun dak 

konden of wilden leggen. Het werd een 

groot succes. Henk was jarenlang pen-

ningmeester van de coöperatie.

Wat vind je typisch voor Den Haag?

(Lacht) “Het Haagse dialect, niet te  

wènag! Als we vroeger zondagsavonds 

naar Koot en Bie keken, was dat koste-

lijk!” 

Heb je een favoriete plek in Den Haag?

“Den Haag is een mooie groene stad 

aan zee. De zee kenden we niet in  

Limburg. Sinds wij hier wonen is iedere 

week al jarenlang het vaste rondje 

hardlopen voor Mariet en mij vanuit 

het Statenkwartier: insteken bij Duin-

dorp, door het Westduinpark naar Kijk-

duin en dan over het strand langs de 

zee terug. Heerlijk.”

Wat vind jij belangrijk voor Den Haag?

“Maximale aandacht voor vergroening, 
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